
Referat af styringsdialogmøde med Brøndby Boligselskab 2022 
 

Tidspunkt: onsdag den 23. november 2022 
Sted: Brøndby Rådhus 
  
Deltagere: 
Formand Michael Buch-Barnes, Brøndby Boligselskab 
Næstformand Eva Leander Mikkelsen, Brøndby Boligselskab 
Organisationsbestyrelsesmedlem Annette Jønsson, Brøndby Boligselskab 
Forretningsfører Jesper Grønhøj Løvkilde, Brøndby Boligselskab 
Udlejningschef Helle Jørgensen, Lejerbo 
Forvaltningskonsulent Jack Havmand, Brøndby Boligselskab 
 
Borgmester Kent Max Magelund, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
 

2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
 

3. Andre generelle emner: 
a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Opfølgning på Brøndby Strand udviklingsplan 
c. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
d. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?  

  
4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 

a. Parkering for beboere i Brøndby Boligselskab 
b. Private fællesveje 
c. Genhusning ifm HP4 
d. Affaldshåndtering v/ Urbaser 
e. Det strategiske samarbejde 
f. Kravlegården (afd. 603) 
g. Selskabslokalet i Kirkebjerg (afd. 601) 
h. SFO-parkering (afd. 601) 
i. Vejbump afd. 607 

 
5. Gennemgang af organisationens forhold 

a. Regnskab 
b. Beboerdemokrati 
c. Andet 

 
6. Udlejning 

a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på udlejningsaftale 

 
7. Gennemgang af de enkelte afdelinger 

 
8. Eventuelt 



 
 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen til mødet. 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen redegjorde kort for status på kommunens arbejde, herunder 
Klimaplanen, det konkrete arbejde med ladestandere og arbejdet med biodiversitet. 
 
Michael Buch-Barnes konstaterede, at kommunen nu havde sat ressourcer ind i arbejdet, og at 
Brøndby Boligselskab derfor gerne ville underskrive den grønne partnerskabsaftale. Han 
orienterede kort om de initiativer, som boligorganisationen arbejder med. 
 
Punkt 3: 
Covid 19: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede kort om aktuel status og tilkendegav, at vi 
formentlig ikke skal drøfte dette længere. 
 
Ukraine: Peter Kjærsgaard redegjorde for status pt. Der ser ud til at være nok pladser i de 
kommunale bygninger til de flere flygtninge, vi formentlig får anvist. Michael Buch-Barnes nævnte 
et konkret projekt omkring beskæftigelse og tilkendegav, at man gerne indgik i flere projekter. Det 
er godt med succeshistorier, og Kent Magelund supplerede med, at ukrainerne efter hans 
opfattelse var kommet med en god indstilling. Eva Leander Mikkelsen mente, at den gode og 
grundige modtagelse også har haft en god virkning. 
 
Brøndby Strand: der var en kort drøftelse af de udeståender, der er i forhold til 
partnerskabsaftalen, og Kent Magelund tilkendegav, at det var godt at få ryddet problemerne af 
vejen. Michael Buch-Barnes så gerne, at man gik videre med en ide om at etablere et 
udviklingsselskab og ville sende et oplæg om dette.  
 
Energikrise: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om de kommunale initiativer, herunder delvis 
slukning af gadebelysning. Michael Buch-Barnes oplyste, at boligorganisationen allerede havde 
gjort meget for at spare energi, således at energiforbruget i afdelingerne er lavt. Omkring 
gadebelysningen pegede han på tryghedsaspektet. 
 
Privatøkonomi: Peter Kjærsgaard Pedersen spurgte, om boligorganisationen kunne mærke, at 
beboernes privatøkonomi er presset. Helle Jørgensen oplyste, at man ikke havde udsendt flere 
rykkere, om end der var en lille stigning fra september til oktober. 
 
 
Punkt 4: 
Punkt 4.a.: omkring parkering oplyste Michael Buch-Barnes, at bestyrelsen havde besluttet at søge 
ekstra kapacitet udnyttet. Der er drøftelser med Teknik- og Miljøforvaltningen om sagen. 
 
Punkt 4.b.: Eva Leander Mikkelsen redegjorde for udfordringerne med de private fællesveje i afd. 
601 og 604. Hun mente, at kommunen bør deltage økonomisk i vedligeholdelsen. Jesper Storskov 
ville drøfte sagen med Vej og vende tilbage. 
 
Punkt 4.c.: Michael Buch-Barnes oplyste, at genhusningen ville blive en udfordring og nævnte de 
foreliggende muligheder. Eventuelt skal der etableres en pavillonby på  fællesarealet i afd. 606. 
Han ville gerne inddrage Brøndby Kommune, herunder en drøftelse med Teknik- og 
Miljøforvaltningen om de planmæssige rammer. 



4.d.: Michael Buch-Barnes oplyste, at der havde været nogle indkøringsvanskeligheder med 
Urbaser, men det skulle være blevet bedre. Annette Jønsson supplerede med, at der havde været 
lidt udfordringer med tømningsfrekvensen, men at det burde være løst. 
 
4.e: omkring den strategiske partnerskabsaftale tilkendegav Michael Buch-Barnes, at politiet er for 
fodslæbende og ikke melder ind som forudsat. Det er svært at være opsøgende, hvis ikke man får 
informationerne. Kent Magelund svarede, at han havde haft den opfattelse, at den boligsociale 
indsats havde styr på det, og at han ville tage det op med politidirektøren.  
 
4.f: Michael Buch-Barnes oplyste, at der nu er en aftale, og at pengene tilfalder afdelingen. Kent 
Magelund replicerede, at det er vigtigt, at tilbuddet kommer på plads. 
 
4.g: der blev udtrykt ønske om, at afd. 601 overtog selskabslokalerne, og Eva Leander Mikkelsen 
tilkendegav, at man var åben for bredere udlejning. 
 
4.h: Eva Leander Mikkelsen orienterede om udfordringerne med trafikken til SFOen Ved Kirkebjerg 
24 – der køres for stærkt, parkeres ulovligt og der tages generelt ikke hensyn til afdelingens 
beboere. Endvidere brænder der lys hele døgnet rundt. Jesper Storskov tager fat i de ansvarlige 
afdelinger.  
 
4.i: vejbumpene i afd. 607 er forsvundet efter renovering af vejen ifølge Annnette Jønsson, og det 
betyder, at der køres for stærkt. Jesper Storskov tager fat i Vej. 
 
Øvrige punkter: Jesper Storskov spurgte til eventuel leje af Mejsely, og Michael Buch-Barnes 
oplyste, at han var indstillet på dette, men at der var andre interessenter i spil.  
Michael Buch-Barnes nævnte lejeforholdet vedrørende den fremskudte beskæftigelsesindsats i 
Hallingparken, og Jesper Storskov ville gå videre med sagen. 
 
Punkt 5:  
Der er ingen bemærkninger til regnskabet, der udviser et stort overskud på grund af salgsindtægt 
fra erhvervsejendom. Provenuet fra salget vil ifølge Michael Buch-Barnes blive investeret i 
afdelingerne. 
Beboerdemokratiet er fortsat meget velfungerende, og der er godt samarbejde og god fremdrift i 
bestyrelsesarbejdet. 
 
Punkt 5: 
Der er rigtig godt samarbejde omkring boliganvisningen og udlejningsaftalen. Helle Jørgensen 
oplyste, at udlejningen ikke er simpel på grund af kontrol med kriterierne ved nyudlejning. 
Aflysningen af skilsmissekriteriet er en god forenkling. Kontrol med kriterierne tager meget tid, og 
man vil gerne udvide samarbejdet med kommunen. Jesper Storskov drøfter dette med Connie 
Mikkelsen. 
Helle Jørgensen nævnte også problemet med ulovlig fremleje. 
Aftalen skal genforhandles i 2023. 
 
Punkt 7: 
Jack Havmand oplyste generelt til regnskabsresultaterne, at der er tale om en kombination af flere 
faktorer, herunder udskydelse af helhedsplaner, der har medført flere vedligeholdelsesarbejder, 
samt den generelle prisudvikling. Omkring vedligeholdelse afventer man resultaterne af den 
foretagne eksterne granskning, så man får input til afdelingerne ”gratis”. 
 
Punkt 7.a. Kirkebjerg: 
Der er et underskud på regnskabet. Hensættelserne vil gradvist blive forøget. 
Beboerdemokratiet fungerer med et godt samarbejde i en forholdsvis ny bestyrelse. 



Vedligeholdelsesmæssigt er der flere udfordringer. Helhedsplanen afventer rapport om 
ejendommens sundhedstilstand. Der er nedsat et byggeudvalg i organisationen. 
 
Punkt 7.b. Brokær: 
Der er et stort overskud på regnskabet, men afdelingen er i rød på effektivitetsmålingen. Jack 
Havmand redegjorde for, at dette skyldes forbruget på 2 specifikke konti, hvor sammenligningen 
måske ikke er helt reel. I øvrigt er effektivitetstallet for opadgående. Den beskrevne handlingsplan 
blev taget til efterretning. 
Beboerdemokratiet fungerer godt. 
Vedligeholdelsesmæssigt er afdelingen god, bortset fra udfordringer omkring erhvervslejemålene. 
 
 
Punkt 7.c Brøndby Nord:  
Der er et stort underskud på regnskabet, som dog er et regnskabsteknisk forhold omkring 
afslutningen af MgO-pladesagen. 
Vedligeholdelsen er god, og de nødvendige tiltag gennemføres. 
Beboerdemokratiet er blevet velfungerende, og der er en ny bestyrelse. 
Man drøftede kort den senest skudepisode, og Michael Buch-Barens oplyste, at man vil ansætte 
tryghedsmedarbejdere, der blandt andet skal samarbejde med den boligsociale indsats. Han 
savnede i øvrigt opfølgning på kvartersvandringen og indsats fra SSP. 
 
Punkt 7.d. Ulsøparken: 
Der er et underskud på regnskabet, der ud over de generelle forklaringer skyldes øget vandforbrug 
på grund af corona-nedlukningen. 
Beboerdemokratiet er velfungerende, da der er en god dialog trods forskellige synspunkter. 
Vedligeholdelsen er mindre god, da der er større renoveringsbehov i både høj- og lavhusene. 
 
Punkt 7.e 606 Hallingparken:  
Der er et underskud på regnskabet, blandt andet fordi der har været ansat 2 lokalinspektører i 
stedet for den ene, som var budgetteret. 
Beboerdemokratiet er velfungerende. 
Vedligeholdelsen har samme udfordringer som de øvrige afdelinger i Brøndby Strand. 
 
Punkt 7.e 607 Hallingparken: 
Der er et underskud på regnskabet. 
Beboerdemokratiet er velfungerende og livligt. 
Vedligeholdelsen er som ovenfor beskrevet. 
Der er ikke oplevet problemer i forhold til den kommunale anvisning. 
 
Punkt 7.g. Dyringparken: 
Regnskabet viser et underskud. 
Beboerdemokratiet i den nye bestyrelse fungerer rigtig godt. 
Vedligeholdelsesmæssigt er afdelingen som beskrevet ovenfor. Der er stor opbakning til de 
aktiviteter, som bestyrelsen initierer. 
 
Punkt 7.h Bøgelunden: 
Regnskabet viser et lille overskud. Revisionsbemærkningerne til regnskabet blev drøftet, og det 
blev oplyst, at det især var gulvene, der er en udfordring ved fraflytning, idet de ofte skal udskiftes. 
Vedligeholdelsen er god. 
Beboerdemokratiet fungerer. 
 
Punkt 7.i Rolands Have: 
Lille overskud i regnskabet. 



Michael Buch-Barnes fungerer fortsat som formand. 
Trælameller skal males, og der er lavet faste belægninger. 
Tilbageskødningen af fælleshuset er under ekspedition. 
 
 
Punkt 8: 
Intet 
 


